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Анализируется понятие иррационального в юридической науке. Отмечается, что иррациональ-
ное пронизывает всю правовую сферу. Особое внимание уделяется понятию правовой ментально-
сти. Автор обращается к когнитивному опыту «Школы Анналов», подчеркивающей в своей мето-
дологии значимость определения среды, к которой относится не только духовная культура, но и 
природа, техника, типы собственности и т.д. Изучение «живого права» — важнейшая задача совре-
менной юридической науки.
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The concept of the irrational in legal science is analyzed. It is noted that the irrational permeates the 
entire legal sphere. Particular attention is paid to the concept of legal mentality. The author turns to the 
cognitive experience of the School of the Annals, which emphasizes in her methodology the importance 
of determining the environment, which includes not only spiritual culture, but also nature, technology, 
types of property, etc. The study of “living law” is the most important task of modern legal science.
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